
 
Barbacs Községi Önkormányzat 
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J E G Y Z Ő K Ö N Y V 

 

Készült: Barbacs Községi Önkormányzat Képviselő-testülete 2015. szeptember 28-án 17.00  
               órakor a barbacsi Önkormányzat tanácskozótermében megtartott üléséről. 

 
Jelen vannak: Giczi András polgármester 
 

                        Vági Róbert alpolgármester 
 

   Kenyeres Viktor, Nagyné Czinder Adrienn, Rácz Szabolcs képviselők 
  

    Némethné Hajzer Marietta jegyző 
 

   Horváthné Németh Sarolta pü. főmunkatárs 
                        Tóth Tihamérné főmunkatárs 
 
 
Giczi András polgármester köszönti a megjelenteket. A jelenléti ív alapján megállapítja, hogy az 
5 fő képviselő közül 5 fő megjelent, így a képviselő-testületet határozatképessé nyilvánítja, és az 
ülést megnyitja. 
 
Határozati javaslatként a meghívóban szereplő napirendi javaslat elfogadását javasolja.  
 

A szavazásban résztvevő képviselők száma 5 fő. 
 
A Képviselő-testület 5 igen, 0 nem szavazattal, tartózkodás nélkül az alábbi határozatot hozta: 
 
 

Barbacs Községi Önkormányzat Képviselő-testülete 
37/2015.(IX.28.) határozata 

 

Barbacs Községi Önkormányzat Képviselő-testülete az 
alábbi napirendi pontok tárgyalását fogadja el: 
 

N A P I R E N D 
 

1) Fejlesztési elképzelések megtárgyalása. 
Előadó: Giczi András polgármester 
 

2) Bursa Hungarica Felsőoktatási Önkormányzati 
Ösztöndíjrendszerhez való csatlakozás. 
Előadó: Giczi András polgármester 
 

3) Szociális tűzifa pályázati lehetőség.     
Előadó: Giczi András polgármester 
 

4) Fogászati ügyeleti megállapodás meghosszabbítása. 
Előadó: Giczi András polgármester  

 

5) Egyéb ügyek. 
Előadó: Giczi András polgármester 
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Zárt ülés: 
 

6) Szociális kérelem elbírálása. 
 Előadó: Giczi András polgármester 

 

Határidő: azonnal 
Felelős: Giczi András polgármester 

 
 
 

Napirend tárgyalása 
 
 

1) Fejlesztési elképzelések megtárgyalása. 
Előadó: Giczi András polgármester 

 
 
Giczi András polgármester elmondja, hogy önkormányzatuk anyagi helyzete pozitív irányba 
jelentősen megváltozott, mivel iparűzési adóbevételből plusz 16 millió Ft, nem tervezett bevétel 
folyt be, így önkormányzatuk 34 millió Ft-ból gazdálkodhat. 
Így újra kellene tárgyalni a fejlesztési elképzeléseket, mert ezt a pénzt a falura kellene költeni, 
ezért kéri a Képviselő-testületet, döntsön, hogy miket kellene felújítani. 
 
Horváthné Németh Sarolta pénzügyi főmunkatárs elmondja, hogy először a buszt kell kifizetni. 
 
Giczi András polgármester örömmel tájékoztatja a testületet, hogy a kisbuszt meghirdették és 
sikerült 4 millió Ft-ért eladni, az új buszt október 15-én lehet elhozni. 
 
 
Giczi András polgármester elmondja, hogy az iparűzési adóból származó plusz bevételből 
tudnának a temetőhöz ravatalozót építeni, illetve parkolót kialakítani, de mivel nincs saját 
tulajdonú területük hozzá, az egyház pedig pályázati fenntartási kötelezettség miatt jelenleg nem 
tud területet adni, így ezt most nem tudják megvalósítani. Viszont feladat van bőven, melyek sorra 
vételét indítványozza. 
 

Elmondja, hogy az elmúlt testületi ülésen eldöntött 1.800 ezer Ft-os járdafelújításra eddig 18 fő 
jelentkezett és még várható további igény, már csak el kell dönteni, hogy a betont honnan 
rendeljük. 
Két ajánlat van, Kónyból bruttó 18.034 Ft kiszállítással, Csornáról bruttó 16.262 Ft,de a szállítási 
költséget nem tartalmazza. 
 
Vági Róbert alpolgármester elmondja, hogy válasszuk külön az aszfaltos és betonos járdákat, ha 
eddig is így volt. 
 
Giczi András polgármester elmondja, hogy a József Attila utcába ahol laknak és rendben  
vannak az aszfaltos járdák, ott nem kell felszedni,. 
Vállalkozótól ajánlatot is kértek már. 
 
Vági Róbert alpolgármester elmondja, hogy a betonos járda jobb lenne, mert spórolni is lehetne 
vele. Csak ott kellene felszedni, ahol rossz és betonosan megcsináltatni. 
 
Giczi András polgármester elmondja, hogy a növényzetet is rendbe kell tenni, olyan növényzetet 
kell ültetni ami a falu lakóinak is jó, nem hullatja a levelét. A József Attila utca templom felőli 
oldalát csak javítani kell, a másik oldalnak a vállalkozó neki tudna állni. 
 
Giczi András polgármester elmondja, hogy a Kultúrház felújítása fontos lenne. Nyílászárók 
cseréje, függönyök vásárlása, padozat csere, előtér lapozása. 
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Horváthné Németh Sarolta elmondja, hogy kultúrháznak az aljzat anyaga és munkadíja 
1.388.800 Ft, amibe benne van a szalagparketta, szegélyléc, sarokléc és parkettalap. 
A nyílászárókról az ajánlat 3.500.000 Ft. 
 
Giczi András polgármester elmondja, hogy az óvodában elsősorban nyílászáró cserére lenne 
szükség és még mi az  amit  fel kellene újítani. 
 
Nagyné Czinder Adrienn elmondja, hogy új nyílászárók mindenképpen kellenének, aminek az 
ára 2.000.000 Ft lenne. Fontos lenne még a nyílászárók mellett a parketta csiszolása is. 
Elmondja, hogy a főzőüst ára 1.030.000 Ft, de ezen felül a bekötésére is kell költeni, így 
várhatóan összesen 1.500.000 Ft-ba fog kerülni. 
Az óvoda felújításához 5.000.000 Ft-ra lenne szükség számításai szerint. 

 
Giczi András polgármester a továbbiakban elmondja, hogy a bolt melletti területnek a tervezése 
folyamatban van. A terület felmérése már megtörtént. A buszváró tervköteles, a többi nem. 
A Rábaköz MM az élelmiszer boltot engedély nélkül építette az önkormányzat területére, így 
fennmaradási engedélyt kell nekik kérni, illetve a tulajdonviszonyokat rendezni kell. 
Beszél arról, hogy az építész engedélyeztetést elindítja, közben pedig el kell kezdeni a Rábaköz 
MM-el az egyezkedést. 
 

Véleménye szerint, meg kell beszélni, hogy milyen stílusban történjen a falu felújítása, a 
köszöntőtáblák, a buszmegálló, a bolt melletti terület parkosítása és a templom előtti terület. 
 
Számításai szerint a bolt melletti terület felújításához kb. 6-7 millió Ft-ra lenne szükség. Két 
buszmegálló szükséges, a várható költsége az egyiknek 1.500.000 Ft, a másiknak 1.000.000 Ft 
A buszmegálló mellett virágosításra és padokra is kell költeni. 
 
Giczi András polgármester a továbbiakban ismertette a határon átnyúló kerékpáros zarándokutak 
kialakítását célzó, úgynevezett SacraVero projektről. Szlovákia és Magyarország közötti 
projektről van szó, melyben egy kerékpáros zarándokút lenne, ami a templomokat érinti. Eu-s 
pályázat, aminek az útvonala Csorna – Barbacs- Bősárkány- Lébény és Osli irányába haladna. 
A pályázat kikötése, a templom elé kerékpártárolót kérnek, legalább 5 kerékpárnak, illetve asztalt 
padokkal. 5 % önrész biztosítása kell hozzá. 
A templom területére így 2.000.000 Ft-ot kell költeni. 
Javasolja a projekthez történő csatlakozást. 
 
A képviselő-testület az elhangzottak alapján az alábbi felújításokat, fejlesztéseket tervezi 
elvégezni: 
• József Attila utca járda felújítása: a rossz járdaszakaszokat felszedni és betonnal kijavítani, 

ahol jó az aszfaltos az marad, erre a célra kb. 1,8 millió Ft-ot kívánnak fordítani, 
• Óvoda nyílászárók cseréje, szigetelés, festés kb. 5 millió Ft értékben, 
• Kultúrház nyílászárók cseréjére, padozat felújítás 6 millió Ft., 
• Bolt melletti terület kialakítása, buszvárók, üdvözlő táblák 7 millió Ft, 
• Templom környékének rendezése 2 millió Ft.  
A járdafelújításokhoz szükséges betont a Kóny székhelyű WICAY BOUWER Kft-től kívánja 
beszerezni az árajánlat alapján. 
 
A képviselők az összefoglalt felújítási, fejlesztési elképzelésekkel és a tervezett költségekkel 
egyetértettek. 
 
Giczi András polgármester az alábbi határozati javaslatokat terjeszti elő: 

Határozati javaslat: 
Barbacs Községi Önkormányzat Képviselő-testülete  
a) az alábbi felújításokat, fejlesztéseket tervezi elvégezni: 
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• József Attila utca járda felújítása: a rossz 
járdaszakaszokat felszedni és betonnal kijavítani, 
ahol jó az aszfaltos az marad, erre a célra kb. 1,8 
millió Ft-ot kívánnak fordítani, 

• Óvoda nyílászárók cseréje, szigetelés, festés kb. 5 
millió Ft értékben, 

• Kultúrház nyílászárók cseréjére, padozat felújítás 6 
millió Ft., 

• Bolt melletti terület kialakítása, buszvárók, üdvözlő 
táblák 7 millió Ft, 

• Templom környékének rendezése 2 millió Ft.  
 

b) A járdafelújításokhoz szükséges betont a benyújtott 
árajánlat alapján a WICAY BOUWER Kft-től (9144 
Kóny, Kisfaludy utca 2.) szerzi be. 

Határidő: folyamatos 
Felelős: Giczi András polgármester 

 

 
Határozati javaslat: 
Barbacs Községi Önkormányzat Képviselő-testülete részt 
kíván venni a határon átnyúló kerékpáros zarándokutak 
kialakítását célzó, úgynevezett SacraVero projektben. 
A Képviselő-testület megbízza a polgármestert, hogy 
döntéséről a Területfejlesztési Tanácsot tájékoztassa.   
Határidő: azonnal 
Felelős: Giczi András polgármester 

 
 

A szavazásban résztvevő képviselők száma 5 fő. 
 
A Képviselő-testület 5 igen, 0 nem szavazattal, tartózkodás nélkül az alábbi határozatokat hozta: 
 
 

Barbacs Községi Önkormányzat Képviselő-testülete 
38/2015.(IX.28.) határozata 
 

Barbacs Községi Önkormányzat Képviselő-testülete 
a) az alábbi felújításokat, fejlesztéseket tervezi elvégezni: 

• József Attila utca járda felújítása: a rossz 
járdaszakaszokat felszedni és betonnal kijavítani, 
ahol jó az aszfaltos az marad, erre a célra kb. 1,8 
millió Ft-ot kívánnak fordítani, 

• Óvoda nyílászárók cseréje, szigetelés, festés kb. 5 
millió Ft értékben, 

• Kultúrház nyílászárók cseréjére, padozat felújítás 6 
millió Ft., 

• Bolt melletti terület kialakítása, buszvárók, üdvözlő 
táblák 7 millió Ft, 

• Templom környékének rendezése 2 millió Ft.  
 

b) A járdafelújításokhoz szükséges betont a benyújtott 
árajánlat alapján a WICAY BOUWER Kft-től (9144 
Kóny, Kisfaludy utca 2.) szerzi be. 

 

Határidő: folyamatos 
Felelős: Giczi András polgármester 
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Barbacs Községi Önkormányzat Képviselő-testülete 
39/2015.(IX.28.) határozata 
 

Barbacs Községi Önkormányzat Képviselő-testülete 
részt kíván venni a határon átnyúló kerékpáros 
zarándokutak kialakítását célzó, úgynevezett SacraVero 
projektben. 
A Képviselő-testület megbízza a polgármestert, hogy 
döntéséről a Területfejlesztési Tanácsot tájékoztassa.   
 

Határidő: azonnal 
Felelős: Giczi András polgármester 
 

 
 
2) Bursa Hungarica Felsőoktatási Önkormányzati Ösztöndíjrendszerhez való csatlakozás. 

 Előadó: Giczi András polgármester 
 
 

Giczi András polgármester javasolja a csatlakozást a Bursa Hungarica Felsőoktatási 
Önkormányzati Ösztöndíjpályázat 2016. évi fordulójához, hogy támogassuk a tanulni vágyó 
fiatalokat.    

Határozati javaslat: 
Barbacs Községi Önkormányzat Képviselő-testülete a 
Bursa Hungarica Felsőoktatási Önkormányzati Ösztöndíj- 
rendszer 2016. évi pályázati fordulójához csatlakozik.  
A képviselő-testület megbízza a polgármestert, hogy 
csatlakozási szándékáról az Emberi Erőforrás 
Támogatáskezelőt tájékoztassa. 
Határidő: 2015. október 1. 
Felelős: Giczi András polgármester 

 
 

A szavazásban résztvevő képviselők száma 5 fő. 
 

A Képviselő-testület 5 igen, 0 nem szavazattal, tartózkodás nélkül az alábbi határozatot hozta: 

 
Barbacs Községi Önkormányzat Képviselő-testülete 
40/2015.(IX.28.) határozata 
 

Barbacs Községi Önkormányzat Képviselő-testülete a 
Bursa Hungarica Felsőoktatási Önkormányzati Ösztöndíj- 
rendszer 2016. évi pályázati fordulójához csatlakozik.  

 

A képviselő-testület megbízza a polgármestert, hogy 
csatlakozási szándékáról az Emberi Erőforrás 
Támogatáskezelőt tájékoztassa. 
 

Határidő: 2014. október 1. 
Felelős: Giczi András polgármester 

 
 

 

3) Szociális tűzifa pályázati lehetőség.     
 Előadó: Giczi András polgármester 
 

Giczi András polgármester elmondja, hogy az idei évben is lehetőség van szociális célú 
tüzelőanyagra pályázatot benyújtani. Önkormányzatuk 8 m3 tűzifára nyújthatja be pályázatát,  
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melyhez köbméterenként 1.000 Ft + ÁFA önerő biztosítása szükséges, valamint a szállítási 
költséget is az önkormányzatnak kell vállalnia.  
Várja képviselő-társai véleményét a pályázat benyújtásával kapcsolatban. 
 
A képviselők a pályázat benyújtását javasolják. 
 
Giczi András polgármester az elhangzott vélemények alapján az alábbi határozati javaslatot 
terjeszti elő:   

Határozati javaslat: 
Barbacs Községi Önkormányzat Képviselő-testülete 
pályázatot nyújt be a Települési önkormányzatok 
szociális célú tüzelőanyag vásárlásához kapcsolódó 
kiegészítő támogatására. 
A Képviselő-testület a maximálisan igényelhető 8 m3 
szociális tűzifa támogatás igényléséhez szükséges 10.160 
Ft, azaz tízezer-egyszázhatvan forint összegű önerőt és a 
szállítási költséget 2015. évi költségvetése, azon belül az 
ellátottak pénzbeli juttatásai terhére biztosítja.  
Barbacs Községi Önkormányzat a szociális célú 
tüzifában részesülőktől ellenszolgáltatást nem kér. 
A Képviselő-testület megbízza a polgármestert, hogy a 
pályázat benyújtásáról gondoskodjon. 
Határidő: 2015. szeptember 30. 
Felelős: Giczi András polgármester 

 
A szavazásban résztvevő képviselők száma 5 fő. 
 
A Képviselő-testület 5 igen, 0 nem szavazattal, tartózkodás nélkül az alábbi határozatot hozta: 

 
Barbacs Községi Önkormányzat Képviselő-testülete 
41/2015.(IX.28.) határozata 
 

Barbacs Községi Önkormányzat Képviselő-testülete 
pályázatot nyújt be a Települési önkormányzatok szociális 
célú tüzelőanyag vásárlásához kapcsolódó kiegészítő 
támogatására. 
A Képviselő-testület a maximálisan igényelhető 8 m3 
szociális tűzifa támogatás igényléséhez szükséges 10.160 
Ft, azaz tízezer-egyszázhatvan forint összegű önerőt és a 
szállítási költséget 2015. évi költségvetése, azon belül az 
ellátottak pénzbeli juttatásai terhére biztosítja.  
Barbacs Községi Önkormányzat a szociális célú tüzifában 
részesülőktől ellenszolgáltatást nem kér. 

 

A Képviselő-testület megbízza a polgármestert, hogy a 
pályázat benyújtásáról gondoskodjon. 

 

Határidő: 2015. szeptember 30. 
Felelős: Giczi András polgármester 

 
 
 

4) Fogászati ügyeleti megállapodás meghosszabbítása. 
 Előadó: Giczi András polgármester  
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Giczi András polgármester elmondja, hogy a győri Egyesített Egészségügyi és Szociális 
Intézménnyel a sürgősségi fogászati ügyeleti ellátás biztosításáról szóló megállapodás az év 
végével lejár. Lehetőség van a megállapodás meghosszabbítására - határozott illetve határozatlan 
időre is -, mellyel kapcsolatban várja a képviselők véleményét.  
 
A képviselők a fogászati ügyeleti ellátás biztosításáról szóló megállapodás határozatlan időre 
történő meghosszabbítását javasolják. 
 
Giczi András polgármester az elhangzott vélemény alapján az alábbi határozati javaslatot 
terjeszti elő:   

Határozati javaslat: 
Barbacs Községi Önkormányzat Képviselő-testülete a 
győri Egyesített Egészségügyi és Szociális Intézmény által 
biztosított sürgősségi fogászati ügyeleti ellátást Barbacs 
község lakossága számára határozatlan időre igénybe 
kívánja venni a jelenleg hatályos megállapodásban 
foglaltaknak megfelelően.  
 

A képviselő-testület megbízza a polgármestert, hogy 
döntéséről az Egyesített Egészségügyi és Szociális 
Intézmény Igazgatóját tájékoztassa és a megállapodást írja 
alá. 
 

Határidő: azonnal 
Felelős: Giczi András polgármester 
 

 
A szavazásban résztvevő képviselők száma 5 fő. 
 
A Képviselő-testület 5 igen, 0 nem szavazattal, tartózkodás nélkül az alábbi határozatot hozta: 

 
Barbacs Községi Önkormányzat Képviselő-testülete 
42/2015.(IX.28.) határozata 
 

Barbacs Községi Önkormányzat Képviselő-testülete a 
győri Egyesített Egészségügyi és Szociális Intézmény 
által biztosított sürgősségi fogászati ügyeleti ellátást 
Barbacs község lakossága számára határozatlan időre 
igénybe kívánja venni a jelenleg hatályos 
megállapodásban foglaltaknak megfelelően.  
 

A képviselő-testület megbízza a polgármestert, hogy 
döntéséről az Egyesített Egészségügyi és Szociális 
Intézmény Igazgatóját tájékoztassa és a megállapodást 
írja alá. 
 

Határidő: azonnal 
Felelős: Giczi András polgármester 

 
 
5) Egyéb ügyek. 

Előadó: Giczi András polgármester 
 
• Temető önkormányzati tulajdonba adása 

 
Giczi András polgármester elmondja, hogy a járási hivatal a temetők ellenőrzése során felhívta a 
figyelmet a temető tulajdonjogának rendezésének szükségességére, mivel a temető településükön  
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az egyház tulajdonában van. Ezzel kapcsolatban márciusban megkeresték az egyházmegyei 
hivatalt. A megkeresésre most érkezett válasz, mely szerint a Püspök Úr hozzájárult a temető 
tulajdonjogának önkormányzat részére történő adásához, míg Varga Balázs plébános úr levele 
alapján 99 évre adnák át a temető tulajdonjogát az önkormányzatnak, melynek fejében a temető és 
a kápolna karbantartása is az önkormányzat feladata lenne. A két levélben foglaltak közötti 
ellentmondás feloldásával kapcsolatban megkereste a Plébános Urat, de eddig választ még nem 
kaptak.  
A temető önkormányzati tulajdonba kerülését követően el kell készíteni a sírhely nyilvántartást, 
mely kb. 500 ezer Ft-ba kerül, GPS koordinátákkal pedig 700 ezer Ft-ba. Ez akkor lesz aktuális, 
ha a tulajdonviszonyok rendeződnek.  
Amennyiben a temető tulajdonjogát feltétel nélkül adja az egyház önkormányzati tulajdonba, 
javasolja átvételét. 

Határozati javaslat: 
Barbacs Községi Önkormányzat Képviselő-testülete a 
Barbacs 421. hrsz-on nyilvántartott Köztemető elnevezésű 
ingatlan tulajdonjogát a Barbacsi Római Katolikus 
Egyházközségtől térítésmentesen átveszi. 
Megbízza a polgármestert, tulajdonjog átruházásról 
szólószerződést írja alá. 
Határidő: 2016.március 31. 
Felelős: Giczi András polgármester 
 

 
A képviselők a polgármester javaslatával egyetértettek.  

 
A szavazásban résztvevő képviselők száma 5 fő. 
 
A Képviselő-testület 5 igen, 0 nem szavazattal, tartózkodás nélkül az alábbi határozatot hozta: 

 
Barbacs Községi Önkormányzat Képviselő-testülete 
43/2015.(IX.28.) határozata 
 

Barbacs Községi Önkormányzat Képviselő-testülete a 
Barbacs 421. hrsz-on nyilvántartott Köztemető 
elnevezésű ingatlan tulajdonjogát a Barbacsi Római 
Katolikus Egyházközségtől térítésmentesen átveszi. 
 

Megbízza a polgármestert, tulajdonjog átruházásról 
szólószerződést írja alá. 
 

Határidő: 2016.március 31. 
Felelős: Giczi András polgármester 

 
 
 
• Gépvásárlás a karbantartónk munkájának segítésére 

 
Giczi András polgármester a következőkben beszél arról, hogy egy komolyabb gépet kellene 
vásárolni ami segíti a munkát a falu rendezésében.  
 
Vági Róbert alpolgármester elmondja, hogy egy komolyabb adaptert kellene venni az 
önkormányzatnak, ami 1-2 millió Ft-ba kerülne, a vállalkozók pedig biztosítanák hozzá  az 
erőgépet. 
 
Giczi András polgármester elmondja, hogy a vállalkozókkal ezzel kapcsolatban megbeszélést 
kell szervezni. 








